
Kateřina Konečná v Žatci 
 
Do Žatce zavítala 30. ledna t.r.  předsedkyně KSČM, europoslankyně a vedoucí levicové 
volební koalice Kateřina Konečná.  Do kulturního domu Moskva sebou přivezla několik 
kandidátů, kteří budou společně s ní na kandidátní listině levicové koalice „Stačilo!“ pro volby 
do EP tento rok v červnu a tyto vzácné hosty uvedli mezi nás krajští zastupitelé za KSČM 
Jaroslav Komínek z Chomutova a Petr Kubeš ze Žatce. 
 
Nutno podotknout, že tato návštěva byla pro Žatec a okolí velice překvapující, nestává se, 
že každý den mezi nás zavítají takoví vzácní hosté a navíc tato návštěva měla i několik 
zajímavých okamžiků. Sešli se tu občané ze Žatecka, Podbořanska a Lounecka a z 
Chomutova dokonce přijeli autobusem, který řídil přítomný krajský zastupitel Jaroslav 
Komínek.  A bylo nás tolik, že celý boční sál v KD Moskva byl zaplněný k prasknutí a někteří 
museli dokonce i stát.  Stále se přinášeli další a další židle z velkého tanečního sálu a pořád 
jich bylo málo.  Dokonce i naši hosté byli mile překvapeni naší účastí a zájmem o ně a o 
dění okolo a také tím, že nikdo nevykřikoval, nehádal se a po dobu besedy zde vládla klidná 
atmosféra. Což se nedá v poslední době říci o některých besedách našich vládních 
představitelů, kde je tak trochu „veselo“. No a naši hosté se těšili na žatecké pivo a to 
bohužel nebylo k dispozici, což bylo i trochu nastíněno v následné diskuzi, kdy byl zmíněn 
osud žateckého pivovaru. Tak to jeden z přítomných vyřešil tak, že mezi hosty postavil lahev 
vaječného koňaku, asi jako připomínku nedávno skončených vánočních svátků anebo jako 
určitou náhradu za pivo.  Trochu to všechny přítomné rozesmálo a navodilo takovou hezkou 
atmosféru. 
 
Nejdříve nám Kateřina Konečná představila vizi společné kandidátky pro volby do EP, 
nastínila nám o co tomuto levicovému uskupení jde a s čím půjdou do voleb.  Koalice je již 
plně zaplněna ze spojení KSČM, SD-SN a osobností. A s čím vlastně tato levicová koalice 
přichází?  Pochopitelně na prvním místě je mír, nepodporovat dodávky zbraní do válčících 
zemí. Dále funkční ekonomika, rovnost postavení v EU, dostupnost zdravotní péče nebo 
důraz na problémy životního prostředí.  V druhé části vystoupení Kateřiny Konečné bylo i 
místo na problematiku Bruselu, kde působí jako naše jediná europoslankyně za KSČM a 
zbyl i prostor pro naši domácí politickou scénu.  Každý z přítomných hostů měl možnost 
seznámit nás s tím, co je podstatné pro jeho působení ve volebním uskupení „Stačilo!“.  Jan 
Skalický se zaměřil na problematiku průmyslu a zemědělství a všeho s tím souvisejícím, 
Milan Krajča vyzdvihl zásadní body volebního programu tohoto levicového volebního 
uskupení a Petra Prokšanová cílila na sociální oblast a na historii. Jaroslav Komínek 
přestože nekandiduje do EP, seznámil přítomné s tím co se děje v Krajském zastupitelstvu 
Ústeckého kraje a doplnil jej Petr Kubeš. Po tomto úvodu dostali přítomní občané možnost 
zeptat se hostů na cokoliv a hosté si dotazy rozebrali v rámci svých odborností a zaměření.   
Padly tak otázky týkající se korespondenční volby, na kterou bylo Kateřinou Konečnou 
odpovězeno tak, že strana a uvedená volební koalice tuto volbu nepodporuje a proč a měli 
jsme i možnost podepsat petiční archy proti této volbě.  Diskutovalo se o situaci v Ústeckém 
kraji, o úbytku firem, o neradostném stavu zemědělství a bylo také zmíněno i vyhlášené 
české chmelařství s poklesem výměry chmele.  Padl dotaz i na zrušenou nemocnici v 
Lounech a na to navazující nedostatek nemocnic v našem regionu. Zmíněn byl i odkaz 
Miroslava Ransdorfa a padla i kritická slova ohledně činů skupiny bratrů Mašínů, kdy jsou 
nám vraždy a krádeže vnucovány jakožto boj za svobodu. Zazněla zde i slova o možném 
překrucování historie v souvislosti s 2. světovou válkou.   Důrazně bylo zmíněno i zachování 
rovného postavení členských států v EU, což se v současné době dle Kateřiny Konečné 
začíná pošlapávat.   Z diskuze vyplynuly aktuální podněty pro naše možné poslance, kteří 
by mohli mít díky hlasování občanů ve volbách možnost je zastupovat v EP a na zmíněné 
záležitosti se mimo jiné zaměřit.  Pochopitelně nezaznívaly jen dotazy na to či ono, ale došlo 



i na poděkování z řad přítomných občanů pro Kateřinu Konečnou za její práci a mnozí ještě 
po skončení besedy předsedkyni KSČM tiskli ruku, domlouvali si kontakt nebo ještě 
využívali poslední chvilky pro interní řešení svých problémů. 
 
Závěr besedy korespondoval vlastně s jednou otázkou vzešlou z řad přítomných a to jak na 
prosazování našich zájmů v parlamentu při stávající pohodlné většině vládní pětikoalice v 
počtu 108 hlasů?  Přítomnými bylo jasně odpovězeno: nevzdávat se, navštěvovat své 
senátory a žádat po nich řešení a odpovědi, jít k volbám místo názoru, že nic nezmůžeme, 
využít možností podepisovat petice, šířit  program  volební koalice „Stačilo!“ a rovněž také 
podporovat a číst náš levicový tisk.  Z besedy vyplynulo, že uvedená volební koalice je 
kvalitně a dobře sestavena a my se proto můžeme těšit na tomu odpovídající výsledek v 
červnových unijních volbách. Tak si všichni držme palce. 
 
                                                                                  Ivana Malířová, ZO KSČM Žatec 
 
 


